
 

ZASEDÁNÍ OZ  

 

Zasedání zastupitelstva obce je předběžně 

naplánováno na pondělí 23. listopadu 2015 od 18:00 

hodin v knihovně obecního úřadu. 

 

ZE ZASEDÁNÍ OZ  

 

Na zasedání zastupitelstva obce Holovousy ve 

dnech 21. 09. 2015, 14. 10. 2015 a 26. 10. 2015 

bylo projednáno:  

13. ročník Slavností holovouských malináčů byl 

finančně podpořen darem Rady Královéhradeckého kraje a to ve výši 35.000,- Kč. Na letošní slavnost byli 

pozváni všichni členové Rady včetně hejtmana KHK. Pozvání nakonec přijali 2. náměstek hejtmana 

Královéhradeckého kraje pan Ing. Karel Janeček, senátor a radní Královéhradeckého kraje pan Ing. Josef 

Táborský a 1. náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje pan RSDr. Ing. Otakar Ruml. Všichni byli překvapeni 

obrovskou návštěvností této akce a na jejich doporučení byla podána další žádost na finanční podporu od Rady 

KHK. Dosud není známo, jaký je výsledek. 

Poděkování patří všem, kteří se na přípravách a organizaci celého dne účastnili. 

Na doporučení sdružení Podzvičinsko byla vypracována Žádost o finanční podporu na konání 14. ročníku 

Slavností holovouských malináčů v roce 2016, která byla podána na CzechTurism v rámci Eventů 2016. 

Nabídka daru pana Ing. Alexandra Linharta – na e-mail obce Holovousy byl doručen mail od JUDr. Milady 

Luisoniové, advokátky, která zastupuje pana Ing. Alexandra Linharta. Ten je podílovým spoluvlastníkem zámku 

v Holovousích. Svůj spoluvlastnický podíl nabízí obci Holovousy bezúplatným převodem (darem). Dne 24. 9. 

2015 se konala schůzka s Ing. Linhartem a JUDr. Miladou Luisoniovou, kteří přijeli do Holovous. Přítomni dále 

byli: Zlatuše Brádlová, Mgr. Lenka Doležalová, Zdeněk Kráčmar a Ing. František Paprštein CSc. Jednání 

probíhalo v knihovně obecního úřadu a bylo velmi příjemné. Ing. Linhart má k zámku velmi hezký vztah, prožil 

zde část svého dětství a byl by velice rád, kdyby obec jeho nabídku přijala. Záměr bratrů Malinských, kteří jsou 

spoluvlastníky zámku, Ing. Linhart nezná. Zastupitelé se dohodli, že starostka obce pozve do Holovous Petra a 

Vladimíra Malinských a na společné schůzce se pokusí zjistit, co se zámkem zamýšlí. Poté teprve proběhne 

hlasování o přijetí nabídky daru Ing. Alexandra Linharta.  

Povodňový plán obce Holovousy je zpracován a dne 16. 10. 2015 byl doručen na obecní úřad. Na doporučení 

Ing. Jana Zdražila je nutné vypracovat ještě Povodňový plán pro ČOV a tím by měla obec Holovousy splněny 

všechny povinnosti v této oblasti. Zastupitelstvo obce souhlasilo s objednávkou Povodňového plánu pro ČOV 

Holovousy u Ing. Jana Zdražila. Objednávka byla zaslána. 

Obnova infrastruktury obce Holovousy – POV – Zhotovení dvou podkladů pod autobusové zastávky a 

zhotovení a osazení dvou autobusových zastávek v rámci akce „Obnova infrastruktury obce Holovousy“ 

je již hotové a za obec jej převzali starostka obce a zastupitel Radek Křovina. U autobusové zastávky směr Jičín 

jsou 2 lavičky, na nichž budou vyměněna dřevěná sedátka, která budou natřená stejnou barvou  jako je čekárna. 

U autobusové zastávky směrem do Hořic bude umístěna jedna nová lavička. K autobusovým zastávkám v obou 

směrech budou ještě vyrobeny a umístěny vylepovací plochy, aby nedocházelo k lepení letáků a plakátů na nové 

čekárny. 

Zbývá tak druhá část a to Dokončení veřejného osvětlení v části obce Chodovice a Vybudování nového 

veřejného osvětlení k autobusovým zastávkám v rámci akce „Obnova infrastruktury obce Holovousy“. 

Proběhlo výběrové řízení na dodavatele tohoto díla, kterého se zúčastnilo 5 firem. Hodnotící komise vybrala jako 

2. listopadu 2015 23. ročník číslo 5/2015 cena 10 Kč 



nejvhodnější nabídku firmy ELPROM CZ, s.r.o. Zastupitelé s výběrem firmy souhlasili a starostka obce s firmou 

ELPROM CZ, s.r.o. podepsala Smlouvu o dílo a práce již byly zahájeny. Dílo musí být hotové do 27. 11. 2015.  

Během října probíhala demolice kanceláří a pracoven ovocnářského výzkumného ústavu v objektu zámku 

v Holovousích. Zastupitelé odsouhlasili, že 4 buňky budou odkoupeny a umístěny ve sportovním areálu U 

Vagónu. V 43. týdnu byly připraveny podklady pro umístění buněk. Zemní práce provedla firma Nims a vyměření 

a usazení panelů pomáhal zajišťovat pan Petr Andrejs. 26. 10. byly buňky převezeny z areálu zámku na svá 

místa.  Práce však budou ještě pokračovat. Na buňky je třeba udělat střechy a osadit dveře.  

Povolení výjimky – zastupitelé odsouhlasili povolení výjimky ve školním roce 2015/2016 na celkový počet dětí 

v MŠ – počet 28 dětí.  
Krmení ryb – rybník Holovousy – v ZD Podchlumí Dobrá Voda 

byly zakoupeny 4 metráky pšenice za účelem krmení ryb v zimním 

období. Krmení ryb bude zajišťovat pan Petr Andrejs.   

Prořezání a kácení stromů – Zastupitelé schválili pokácení 

proschlé břízy na návsi na Chloumkách a vykácení vykloněné lípy 

na farské zahradě. Na oba stromy bylo vydáno Povolení ke kácení. 

Kontejner na sklo v Chodovicích – Ing. Paprštein upozornil na to, 

že kontejner na sklo před Svartesem v Chodovicích je často plný.  

Byl objednán ještě jeden.   

Most k Penzionu Sluníčko v Mezihoří je od povodní v roce 2013 v havarijním stavu a je uzavřen. Most leží na 

katastru obce Holovousy. Starostka oslovila starostu obce Šárovcova Lhota k projednání dalšího možného 

postupu ohledně zprůjezdnění mostu. A následně jej pozvala na zasedání zastupitelstva obce, kde pan starosta 

uvedl, že neprůjezdný most je pro Šárovcovu Lhotu velkým problémem. Jediná dostupná cesta je cesta vedoucí 

přes závory, které jsou často stažené dolů. Jediný přístup, například pro záchrannou službu, je právě přes tento 

uzavřený most a to na vlastní nebezpečí. Občané za mostem jsou pak odříznuti od rychlé pomoci. Problém je 

v rozdělení katastru. Pan starosta nabízí směnu území tak, aby most k Penzionu Sluníčko patřil do katastrálního 

území Šárovcova Lhota, aby jej mohli opravit. Obec Šárovcova Lhota nabízí ke směně pozemky – les na 

Chloumkách. Ohledně směny pozemků se dlouze diskutovalo. Pan starosta zodpověděl zastupitelům všechny 

dotazy a diskuze probíhala i po jeho odchodu. Zastupitelé se nakonec dohodli, že starostka obce do příštího 

zastupitelstva zjistí informace z katastrálního úřadu, finančního úřadu i od Lesů ČR.  

Rezignace na funkci členky Zastupitelstva obce Holovousy. Dne 26. 10. 2015 doručila zastupitelka obce 

Holovousy Mgr. Martina Berdychová svoji písemnou rezignaci na funkci členky Zastupitelstva obce Holovousy. 

Dle §55 odst. 2 písm. b) zákona o volbách do zastupitelstev obcí mandát člena zastupitelstva obce zaniká ze 

zákona dnem, kdy starosta obce obdrží písemnou rezignaci člena zastupitelstva obce na jeho mandát, to je dne 

26. 10. 2015. 

Mgr. Martina Berdychová na funkci rezignuje proto, že se svému mandátu nemůže tolik věnovat a je 

přesvědčená, že náhradník bude pro obec přínosem. Ráda by zůstala v roli konzultanta. 

Náhradníkem volební strany č. 3 – VÝCHODOČEŠI je MUDr. Petr Stříhavka, který bude pozván na další 

zastupitelstvo, kde složí slib. 

Ohledně možné realizace již hotové stavební a prováděcí dokumentace na ZŠ, MŠ a tělocvičnu jsme se 

zúčastnili školení v Hradci Králové – Příležitosti pro region 2014 – 2020. Na školení byly představeny jednotlivé 

operační programy. Stále hledáme možnosti v jaké výzvě připravenou dokumentaci uplatnit. Následovala 

konzultace CIRI (Centrum investic, rozvoje a inovací), kde jsme zjistili, že Výzva na MŠ bude vypsána v 11/2015 

– 3/2016 – jedná se však pouze o Mateřské školky a muselo by dojít k navýšení kapacit. Dotaz byl vznesen i na 

projektanty samotné, zda je vůbec možné přestavbu naší školy rozdělit na ZŠ a MŠ. Výzva na ZŠ bude vypsána 

až v 8/2016, což není vůbec ideální a záleží na tom, zda je vůbec možné ucelený projekt, na který máme již 

vydané stavební povolení, rozdělit. Situace se tím bohužel komplikuje, ale budeme možnosti hledat dál. 

22. 10. 2015 provedla firma Ekolservis pročištění dešťové kanalizace v úseku od skladu ovoce (1. kanál) 

směrem do Holovous a to až po kanál umístěný u rybníka v Holovousích – nad sochou Jana Nepomuckého. 

V současné době probíhá oprava dvou kanálů před č.p. 48 v Chodovicích – p. Krayzelová (bývalý dům 

Špráchalových) – opravu provádí SÚS středisko Hořice. 

VPP – Úřad práce Jičín – žádost o prodloužení současných pracovních poměrů byla Úřadem práce schválena. 

Dne 25. 10. 2015 ukončila pracovní poměr dohodou a to na vlastní žádost paní Helena Vojtěchová – důvodem je 

nové zaměstnání, které si našla. Od 1. 11. 2015 bude pracovní poměr prodloužen na dobu určitou do 31. 3. 2016 

třem současným zaměstnancům na VPP a od 1. 11. 2015 bude pracovní poměr na dobu určitou prodloužen do 

30. 4. 2016 dvěma současným zaměstnancům na VPP. 

Volné stavební pozemky na sídlišti RD pod kostelem v Chodovicích. V listopadu 2012 byl uskutečněn 

poslední prodej pozemku v této lokalitě. V současné době je stále ještě volných pět pozemků. Cena za m
2
 je 

650,- Kč – veškeré informace získáte na OÚ.  

Zlatuše Brádlová 

 



PODZIM V CHODOVICKÉ ŠKOLE  

 

Podzim nám ukazuje svoji škálu barev a počasí. Avšak i školáci se mohou pochlubit svými 

aktivitami a školními výsledky. Prvňáčci už znají šest písmenek a čtou první slova. Co jsme 

stihli v měsíci září a říjnu?  Navštívili jsme Jičín – město pohádky a užili si projekt 

Poznáváme se a pomáháme si. Nacvičili jsme taneční a hudební vystoupení na Slavnosti 

holovouských malináčů. Pravidla silničního provozu a bezpečné jízdy na kole si starší žáci 

zopakovali na dopravním hřišti v Hořicích. Mladší žáci si pravidla jízdy na kolách nejdřív 

nacvičili na interaktivní tabuli ve třídě a potom na školním hřišti. Pravidla dala všem 

dětem hodně zabrat, proto na jaře musíme vše důkladně zopakovat. Ve škole jsme měli 

projekt Muzikohraní, na kterém si děti vyzkoušely hraní na netradičních hudebních 

nástrojích. Také jsme si vyrobili originální lampiony a lodičky z kůry na státní 

svátek, který jsme si připomněli v předvečer svátku tj. 27. října. Ve dnech 

29. a 30. října byly podzimní prázdniny.  

Před námi jsou poslední dva měsíce v tomto roce. A jak si je užijeme ve škole?  

3. listopadu dlabeme dýně na Strašidláckém projektu. Paní kuchařky nám z vydlabané dužiny uvaří zdravou 

dýňovou polévku. Ve čtvrtek 5. listopadu od 16:00 hodin máme projektové odpoledne – Zdravé vaření dětí a 

rodičů, které pro velký ohlas letos opakujeme. Moc se těšíme na nové a zdravé dobroty!  

V úterý 10. listopadu v projektu Jak roste chléb si s dětmi vyrobíme žitný kvásek a upečeme chléb.  

Ve čtvrtek 12. listopadu se konají třídní schůzky – info o prospěchu již od 14:00 hodin, společná v 16:30 hodin. 

Další čtvrtek 26. listopadu v 16:00 hodin je naplánována schůzka pro rodiče předškolních dětí a tématem bude 

školní zralost dětí, připravenost do školy a učební metody. V neděli 29. listopadu, o první adventní neděli, si 

společně zazpíváme koledy a rozsvítíme stromeček před kostelem. Tímto zveme nejen rodiče, ale i širokou 

veřejnost.  

V úterý 1. prosince se bude konat v naší škole Den otevřených dveří. Ve čtvrtek 10. prosince bude vánoční 

besídka dětí pro rodiče a veřejnost od 15:30 hodin v kostele sv. Bartoloměje a poté posezení ve školní jídelně. Ve 

čtvrtek 17. prosince si děti vymění dárky ve školní družině. V pátek 18. prosince nezapomeneme ani na zvířátka v 

lese a připravíme pro ně hostinu. Ve dnech 21. a 22. 12. je ředitelské volno.  

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem rodičům za důvěru v naši školu a veřejnosti za pomoc při pořádaných 

akcích. Děkujeme za výpomoc při EKO sběru, za papíry p. Buštové, za vlnu p. Kráčmarové, za nádherně 

vyšívanou dečku z výtvarných činností v chodovické škole z roku 1897 p. Sudíkové, za Hi-fi věž od p. Musilové a 

za jablka pro děti od VŠÚO Holovousy. Velmi si každé pomoci vážíme.  

Přeji všem krásné podzimní dny, pohodový adventní čas a dětem co nejvíce chvil se svými rodiči.  

Za pedagogický sbor  

Lenka Doležalová 

 

 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA CHODOVICE POŘÁDÁ VÝTVARNÉ DÍLNY 

 

První dílna – Výtvarná dílna pro seniory se koná ve 

středu 18. 11. 2015 od 14:00 hodin v občerstvení U 

Vagónu. Budeme malovat na hedvábí – šálka nebo 

kravata. Vyzkoušíme si techniku batikování, která je 

velmi jednoduchá. 

V případě zájmu se hlaste u paní Kozárové nebo v ZŠ 

osobně či telefonicky na čísle 724 985 324, nejpozději 

do 13. 11. 2015. 

Druhá dílna – Výtvarná dílna pro širokou veřejnost 

se koná v pátek 20. 11. 2015 od 15:30 hodin ve škole. 

Můžete si vybrat, zda si namalujete hedvábnou šálku 

nebo kravatu technikou batikování nebo si ze skla 

technikou Tiffany vyrobíte andílka. Cena semináře je 

100,- Kč. 

V případě zájmu se hlaste v ZŠ osobně či telefonicky 

na čísle 724 985 324, nejpozději do 18. 11. 2015. 

Za pedagogický sbor  

Lenka Doležalová 

 

PERLIČKY ZE ŠKOLY 

 

Největší hora Evropy je Sněžka 

V čele státu stojí hejtman 

Brouk, štika a husa jsou savci 

Na bezpečnost státu dohlíží ústav 

Jemný Jeseník 

Vejce snáší kohout nebo žížala 

Letní prázdniny jsou na jaře 

Kráva dává lentilky 

V září začíná jaro a jsou rampouchy a jezdíme na 

saních 

 



PODZIMNÍ ZPRÁVY ZE ŠKOLKY 

 

Slavnostní zahájení školního roku proběhlo 1. 9. 2015. Mateřskou školu 

začalo navštěvovat 26 dětí, z toho 9 dívek a 17 chlapců. Nejvíce dětí je 

z Holovous a Chodovic, dále z Chlumu, Domoslavic, Ostroměře a Hořic. 

V 1. tematickém celku nazvaném „Pojď si hrát a budeš můj kamarád“ si děti 

zvykaly na prostředí mateřské školy, hledaly si kamarády a učily se být 

kamarády. V dalších tematických celcích se děti seznamovaly s přírodou, 

ovocem a zeleninou, se zvířátky a s lesem. Učili jsme se říkanky, písničky, 

tanečky, procvičovali jsme jemnou motoriku v různých činnostech. Velmi 

oblíbené je vaření. Tentokrát jsme uvařili mrkvo-jablečný salát a jablečný 

štrůdl. Moc děkujeme našim p. kuchařkám, které nám štrůdl dobře upekly. 

Byl moc dobrý. 

3. 10. 2015 děti vystoupily na Slavnostech holovouských malináčů, kde si 

zatancovaly na veselou písničku. Velmi zajímavý byl pro děti výlet do Jičína 

na akci Jičín – město pohádky. Děti si poslechly operetku „Budulínek“, pak si v tvořivé dílně mohly vyrobit myšky 

a na závěr se povozily vláčkem. Neméně zajímavé bylo pro děti divadlo v Hořicích – pohádka „Povídačky naší 

Kačky“. I ve školce jsme si hráli pohádky „O veliké řepě“, „O Budulínkovi“, „Budka“, „O dvanácti měsíčkách“. 

V polovině října jsme měli ve školce i „Muzikohraní“, kde si děti mohly zkusit hrát na různé neobvyklé nástroje. 

Dětem se hraní moc líbilo. 

Velmi bychom chtěli poděkovat firmě HROT za opravu lehátek, tříkolek a kol, dále p. Gottvaldovi a p. Andrejsovi 

za opravu tříkolek a všem rodičům, kteří nám věnovali sběr. Velké poděkování též patří p. M. Novotné za 

darované knížky pro školku. Děkujeme. 

Učitelky MŠ 

 

ZPRÁVY Z KLUBU SENIORŮ 

 

Začnu poděkováním pracovnicím obecního úřadu, které pro nás opět 

připravily podzimní celodenní výlet. Byl pěkný, pohodový a s mnoha 

novými zážitky. Patří k tomu i ta posvícenská kačena v čestické hospodě. 

Z našeho klubu jsme se zúčastnili všichni, škoda jen, že s námi nejeli i 

ostatní senioři. Děkujeme a těšíme se zase příště. Kam to bude? 

Po autobusovém výletě do Vamberka, Letohradu a Potštejna jsme se 

v úterý vydali na pěší turistiku do blízkého okolí. Hůlky do ruky, batoh na 

záda a vyšlápli jsme směr Chlum – k sousedům. Tam nás provedla Jana 

Jiranová. Tolik uliček, chalup a pěkně udržovaných domů jsme ani nečekali. A ta malebná náves se zvoničkou, 

dětským hřištěm a lavičkami! Moc se nám tam líbilo. Bylo o čem povídat, vždyť se skoro všichni známe. Naše 

„zasedání“ bylo v klubovně, kde nám Jana uvařila čaj a kafe. Po vybalení našich batohů byla úplná hostina. Cesta 

dolů z Chlumu nám otevřela krásný pohled do kraje.  

V našem plánu máme letos ještě jeden výlet, záleží však, zda nám to počasí dovolí. Jinak se zase budeme 

pravidelně scházet v pondělí od 15:00 hodin v knihovně. 

B. Kozárová 

 

VINOBRANÍ NA KUKSU 

 

Milé přítelkyně, drazí přátelé, 

chtěla bych zavzpomínat na vydařený výlet Zahrádkářského svazu. Dne 12. 9. 2015 

jsme se vydali na vinobraní na nedaleký Kuks. Z pošmourného rána jsme vyjeli vstříc 

krásnému dni, který byl plný opojných zážitků. V areálu nádherného nově 

zrekonstruovaného hospitalu jsme měli možnost ochutnat mnoho zajímavých vzorků 

vína české, moravské i zahraniční produkce. Pod dohledem ctností a neřestí jsme  

strávili krásný den s přáteli. 

Věříme, že příští výlet bude stejně vydařený jako ten letošní. Nebo ještě lepší?  

                                   Nejmladší účastník zájezdu 

Karolína Šecová 



PODZIMNÍ SOUTĚŽENÍ U HASIČŮ 

 

Dne 5. září se konal čtvrtý závod pohárovky v Nemyčevsi. 

V Nemyčevsi se sešlo 7 družstev žen, my jsme obsadily 5. 

místo. 

Ve stejný den byly hasičské závody v Bílsku, na které jsme, 

jako již tradičně, vyrazili na kolech. Od nás přijelo 5 družstev. 

Protože bylo období velkého sucha a bylo zakázáno používání 

vody z přírodních zdrojů, bílští hasiči vymysleli netradiční 

hasičské závody i bez vody. Požární útok se běžel stejně jako 

s vodou, ale čas se změřil, až když byly všechny hadice 

sbalené, proudnice, savice i rozdělovač s košem na základně. 

Také byla i netradiční štafeta, oba časy se sečetly a družstvo 

s nejkratším časem vyhrálo. Naši nejmenší pod vedením Petry 

Škvrnové předvedli úžasný požární útok. Mladší žáci obsadili 

1. a 2. místo, starší 1. místo. My dospělí jsme dali dohromady smíšené družstvo a obsadili jsme 2. místo. 

Dne 12. září byla další pohárovka, tentokrát ve Valdicích. Vypadá to, že to byl pro nás den „D“. Výsledný čas byl 

jasně nejlepší a my jsme poprvé na pohárovce vybojovali 1. místo. JUPÍ, jen tak dál. 

O týden později byla poslední pohárovka v Horní Nové Vsi, kde našim cílem bylo, se umístit na bedně a to se 

povedlo, byli jsme třetí. Celkově jsme z hasičských soutěží O pohár starosty OSH Jičín získali 89 bodů a tak jsme 

se celkově umístili na krásném třetím místě. Od druhého místa nás dělily pouze dva body, moc gratulujeme. 

Opět ve stejný den 19. září jsme se s dětmi rozjeli do Milovic, na Milovickou naběračku. Soutěž byla rozdělena na 

tři části – požární útok, štafetu a pískovou štafetovou naběračku (pro velké sucho se místo vody přenášel 

v naběračce písek). Součet výsledků určil vítěze. Naše přípravka obsadila 2. místo a mladší i starší žáci třetí 

místo. Chtěla bych poděkovat Heleně Kráčmarové za pomoc s hlídáním dětí na soutěži. 

26. září jsme se rozjeli na naši pravidelně navštěvovanou netradiční hasičskou soutěž do Úlibic na „Úlibický 

koláč“. Vzhledem k nedostatku vody se letos oproti jiným ročníkům sálo z kádě, nikoliv z rybníka a byl jen jeden 

pokus. Konkurence byla opravdu veliká, my ženy jsme obsadily 5. místo a muži už už to vypadalo, že je vítězství 

nemine, ale jako poslední se vydali na start muži z Lužan a bylo rozhodnuto. Ale i přesto, v našem mužském 

týmu byly dvě šikovné ženy, tak že výsledek druhé místo byl úžasný. GRATULUJEME 

3. října se u nás v Holovousích konaly Slavnosti holovouských malináčů. Starší hasiči vypomohli s přípravou, 

úklidem a společně s mladými hasiči i s parkováním na této akci. Postarali jsme se o občerstvení a hasičské děti 

o pěkné taneční vystoupení.  

Podzimní část hry Plamen a celoroční činnosti dorostu         

2015-2016 – závod požární všestrannosti (ZPV) se letos konal 

24. října ve Valdicích. Do Valdic se sjelo přes 370 dětí z celého 

okresu, mezi nimi i početná část holovouské výpravy – 30 dětí. 

Jako první vybíhalo družstvo mladších, od nás jsme do 

kopcovitého terénu kolem Zebína vyslali tři družstva. Krátce po 

nich vybíhala družstva starších, od nás jedno družstvo. Poslední 

se na startovní čáře ukázali dorostenci. Nejdříve vybíhaly dívky, 

my jsme měli jedno družstvo a poté chlapci – jednotlivci, na trati 

byli od nás čtyři dorostenci. A jak to všechno dopadlo? Pokud 

bych měla ZPV zhodnotit, tak bych naší holovouské výpravě, 

napsala velkou jedničku. Mladší žáci mi udělali obrovskou radost 

doběhli si pro 1., 6. a 20. místo z 28 družstev. Starší žáci rozzářili 

tvář svému vedoucímu Romanu B., vybojovali 3. místo z 27 

družstev, dorostenky obsadily 2. místo a dorostenci ve své 

kategorii – střední – Honza Vojtěch 1. místo, Matyáš Vrbata 2. 

místo a v kategorii starší – Marek Hejduk 1. místo a Lukáš Doležal 2. místo. Přejeme všem dětem hodně úspěchů 

i v jarním kole. 

17. října jsme se účastnili společně s obecním úřadem a fotbalisty na ukončení sportovní sezóny ve sportovním 

areálu U Vagónu. 

CO NÁS ČEKÁ DO KONCE ROKU?  
7. listopadu – Hasičská výročka v hasičárně 

Prosinec – vánoční besídka pro děti  

Závěrem bych Vám všem chtěla popřát krásné slunečné podzimní dny.             

                                                                                                                                            Petra Baliharová 

 



OHLÉDNUTÍ ZA SLAVNOSTMI SV. BARTOLOMĚJE 

 

Konec prázdnin je každoročně završen tradičními Slavnostmi sv. Bartoloměje. Od pátku 

28. srpna do neděle 30. srpna byly na farské zahradě pouťové atrakce pro všechny 

věkové generace. Sobotní večer 29. srpna patřil pouťové zábavě. O hudbu se zasloužila 

skupina Reflex, která hrála do druhé hodiny ranní. O občerstvení se postarali 

zaměstnanci obce a hasiči. Hosté si tak mohli dát něco dobrého k jídlu, pití a protancovat 

celou noc pod jasnou teplou oblohou. Sluníčko nás nešetřilo ani v neděli, kdy proběhl 

hlavní program Slavností u kostela sv. Bartoloměje. V 10:00 hodin se uskutečnila poutní 

mše, kterou vedl děkan Adam Depa. Odpolední program začal ve 13:00 hodin. Na své si 

přišli dospělí i děti. K poslechu zahrála kapela Nešlapeto, v kostele se rozezvučely 

varhany pod rukama pana Václava Uhlíře, loutkové divadlo Kozlík zahrálo Vodnickou 

pohádku a tradičně Ochotnický divadelní spolek Blsko nás rozesmál svým představením 

Andělka. Kromě jarmarečních stánků, přijel i dobový dřevěný kolotoč a atmosféru jarmareční nálady zpříjemnil 

flašinetář. 

Chtěla bych moc poděkovat všem ochotným dobrovolníkům, kteří se sešli už v pátek odpoledne U Vagónu, 

postavili stany, dovezli návěs a připravili jej na hudební produkci, rozestavěli posezení a sešli se opět v ranních 

nedělních hodinách u kostela, aby připravili zázemí pro pouťové slavnosti. Ještě jednou velké díky! :-) Troufnu si 

říct, že se Slavnosti sv. Bartoloměje vydařily.  

ledol 

 

PODZIMNÍ VÝLET NEJEN PRO SENIORY 

 

Sobotní ráno 19. září bylo mlhavé, ale dopoledne se ukázalo sluníčko, které 

vydrželo po celý den. Po ranní kávě v autobusu jsme si prošli krásný park v 

Častolovicích. Poté jsme dojeli do města Vamberk, kde jsme navštívili Muzeum 

krajky, zhlédli naučný film o vzniku krajkářství a někteří si vyzkoušeli utkat krajku 

na ručním stroji. Stihli jsme si projít i místní jarmark a ochutnat kromě burčáku i 

místní speciality. Před polednem jsme přijeli do Letohradu - Muzea řemesel. Na 

tomto nádherném místě na nás všechny dýchla historie. V prvním patře sýpky 

jsme se seznámili s výrobou mýdla, praním a mandlováním, s expozicí 

paramentářství, hodinářství, řezbářství, ševcovinou, holičství, vlásenkářtví a 

krejčovství. V druhém patře byly zastoupeny živnosti zabývající se výrobou 

potravin. Ve třetím patře vybavení vesnické hospody, hasičské techniky, četníka, sedláře, kartáčníka a funebráka. 

Většina z nás jsme po těchto zážitcích dali přednost občerstvení v místní restauraci, ale někteří ještě absolvovali 

trasu neméně zajímavou - mechanické dílny. V odpoledních hodinách jsme se přesunuli na barokní zámek 

Potštejn. Ten nás uchvátil jak krásně zachovalými pokoji, tak i svým parkem. Při zpáteční cestě jsme si pochutnali 

na výborné večeři a domů se navrátili kolem 19:00 hodiny. Díky cestovní kanceláři Hoška Tour jsme mohli 

navštívit další místa naší vlasti, o kterých nám zajímavě a s nadšením vyprávěl průvodce Tomáš Horák. Velké 

poděkování patří obecnímu úřadu Holovousy za uhrazení dopravy. Pokud se Vám výlet líbil, budeme rádi, když 

příští rok pojedete opět s námi. Těšíme se i na vaše typy na další výlety. 

ledol 

 

TŘINÁCTKA SE V HOLOVOUSÍCH VYDAŘILA NA JEDNIČKU 

 

V sobotu 3. října 2015 se na návsi v Holovousích konal již 13. ročník Slavností holovouských malináčů. V 13:00 

hodin přivítala starostka obce Zlatuše Brádlová všechny přítomné a prostor byl i pro milé zdravice hostů. 

Postupně tak návštěvníky přivítala bývalá starostka obce Holovousy a současná poslankyně a krajská 

zastupitelka paní Mgr. Martina Berdychová. Letošní ročník slavností byl finančně podpořen darem Rady 

Královéhradeckého kraje a pozvání do Holovous přijal 2. náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje pan Ing. 

Karel Janeček. Třetím hostem, který přivítal přítomné, byl ředitel VŠÚO Holovousy pan Ing. Jaroslav Vácha. 

Novinkou letošního ročníku byla změna místa konání výstavy soutěžních malináčů a moučníků, která byla ve 

spolupráci s VŠÚO připravena v nově otevřených prostorách Ovocnářského výzkumného institutu, kde zároveň 

probíhal i Den otevřených dveří.  

Program na parketu zahájily mažoretky z DDM Hořice a právem byly odměněny velkým potleskem. I naše děti ze 

Základní a Mateřské školy v Chodovicích si pečlivě připravily pod vedením svých paní učitelek hezké vystoupení. 

Dále následovalo vyhodnocení vyhlášených soutěží.  



 „O nejchutnější jablečný moučník“ se v letošním roce „utkalo“ 23 pekařek a 

pekařů. Porota to neměla vůbec jednoduché, ale nakonec musela určit pořadí. 

Na prvním místě se umístila paní Věra Volejníková z Hořic s moučníkem 

Podzimní sen o slunné Itálii.  V soutěži „O nejlahodnější holovouský malináč“ se 

sešlo 9 vzorků. Vítězný malináč do soutěže přinesl pan Jiří Kubíček z Holovous. 

Odměněni byli všichni soutěžící, pro které byly připraveny krásné ceny. Ty 

předala starostka obce společně se senátorem a radním Královéhradeckého 

kraje panem Ing. Josefem Táborským a 1. náměstkem hejtmana 

Královéhradeckého kraje panem RSDr. Ing. Otakarem Rumlem. Hráz rybníka na 

návsi se zaplnila a všichni se zájmem sledovali plavení koní. Mezitím se na 

parketu připravili mladí místní hasiči a svým vystoupením předvedli, jak jsou 

šikovní a obratní. Zájemci o tanec si pak mohli na parketu vyzkoušet s taneční skupinou Keltský tygr irské tance. 

Odpoledne pak pokračovalo předáním certifikátů „Podkrkonoší regionální produkt ®„. Poté na pódiu vypukla 

Freddy Mercury show v podání Jaroslava Břeského, která roztančila i roztleskala  všechny diváky. Pak už jsme 

mohli obdivovat šikovnou fenku Jenny, která předvedla se svojí majitelkou Zuzkou taneční vystoupení. Parket 

zaplnil bubínky a začalo bubnování v kruhu, kterého se zúčastnili dospělí i děti a všichni si to užívali. To už se na 

pódiu připravovala kapela Levou rukou band, se kterou jsme se v Holovousích na návsi protančili až do jedné 

hodiny ranní. Nechyběl ani krásný ohňostroj od Pavla Elcnera, který ve 20:00 hodin rozzářil oblohu nad rybníkem 

a oceněn byl velikým potleskem. 

V průběhu celého odpoledne bylo zajištěno bohaté občerstvení. Místní 

ženy upekly z 12 kil již tradiční domácí koláče, na které se už před 13tou 

hodinou stála fronta. Společně s koláči se ve stánku prodávaly i pravé 

holovouské malináče. V letošním roce jsme jich od pěstitelů vykoupili a 

zájemcům prodali téměř 500 kilo. 

V Holovousích se určitě nenudily ani děti. Připraven pro ně byl slaměný 

hrad a prostor kolem něho patřil právě jim. Děti si mohly na stanovišti Lesů 

ČR vyzkoušet svoje znalosti z lesní pedagogiky, z blízka si prohlédnout 

dravce, povozit se na ponících a o kousek dál vyzkoušet svoji šikovnost na 

bagřících a v připravených dílničkách si vyrobit něco pro radost. 

Pečlivě vybrané stánky lemovaly celou náves a bylo jich přes devadesát. Prodejci nabízeli regionální potraviny i 

výrobky. Ve stáncích Agrární komory byla připravena ochutnávka potravin a každý si tak mohl koupit nejen to, na 

co měl chuť, ale i něco pro radost. 

Obec Holovousy úzce spolupracuje s Psím útulkem Chlum a to hlavně při pořádání Dogracingu, kdy do 

sportovního areálu U Vagónu přijíždí ukázat svoji šikovnost v agility pejsci z útulku a je připraven velmi zajímavý 

doprovodný program po celý den. Příští rok se bude konat už 3. ročník. V útulku měla obec Holovousy umístěné 

psy již dva. Poslední fenka Bea v něm pobývala dva měsíce a to zdarma. Pro umístěné pejsky není jednoduché 

sehnat nové majitele. A tak jsme přemýšleli, jak alespoň některé z nich dostat na náves nebo alespoň najít 

možnost, jak útulek finančně podpořit. Tak vznikl nápad pozvat Psí útulek Chlum na náves do Holovous. V něm 

návštěvníci mohli vidět jeho prezentaci, získat odbornou radu a zakoupením některého z nabízených 

charitativních předmětů z obchůdku Druhá šance podpořit opuštěné psy. Po návsi se procházeli pejsci z útulku ve 

slušivých šátcích na krku, a kdo měl zájem, mohl je sám vyvenčit. A o tom, že jim to opravdu slušelo, svědčí i 

fakt, že právě dva z nich našli na Slavnostech holovouských malináčů své nové páníčky. A tak Hakimu i Kubovi 

přejeme krásný nový domov a jsme moc rádi, že pozvání splnilo svůj účel. 

Davy návštěvníků proudily po návsi nebo směřovaly na Den otevřených dveří do nově otevřených prostor 

Ovocnářského výzkumného institutu. Snad každý u nás v Holovousích našel to, co potřeboval a snad se i dobře 

bavil. Takové hemžení jsme ještě nezažili. I nás organizátory letošního ročníku překvapil velký počet návštěvníků, 

který překonal i předchozí ročníky a dle odhadu dosahoval téměř 10.000. Už v těchto chvílích přemýšlíme, co 

připravit na příští 14. ročník. 

Organizace slavností takovéhoto rozsahu si vyžaduje náročné přípravy, a proto velké poděkování patří všem 

dobrovolníkům, zastupitelům i zaměstnancům obce Holovousy za skvěle zvládnutou akci. Děkujeme i všem 

sponzorům, kteří nás podpořili. Tak zase za rok, budeme se těšit.       

bradz 

PODĚKOVÁNÍ 

 

Velké poděkování patří našim seniorkám, které již tradičně napekly výborné koláčky na Slavnosti holovouských 

malináčů. Holovouské koláčky jsou vyhlášenou dobrotou, která rychle zmizí z pultu stánku. Letošní pečení jsme 

vyzkoušeli v Zemědělském družstvu Podchlumí Dobrá Voda, které nám ochotně vyšlo vstříc a poskytlo prostory 

kuchyně. Velmi děkuji touto cestou za ochotu předsedovi ZD panu Horníkovi a paní Draštíkové.  

ledol 



UKONČENÍ SPORTOVNÍ SEZÓNY U VAGÓNU – 1. ROČNÍK 

 

V sobotu 17. října 2015 se na hřišti U Vagónu konalo rozloučení s letošní sportovní sezónou a loučili jsme se jak 

jinak než sportem. Sportovní disciplíny připravili fotbalisté společně s hasiči. Každý si tak mohl vyzkoušet 

fotbalové i hasičské dovednosti. Vše začalo v 15:00 hodin fotbalovým utkáním a opravdu se bylo na co dívat. 

Zjistili jsme, že hasiči a hasičky to s balónem umí. Nebyla nouze o krásné fotbalové šance. Občas to vypadalo, že 

někteří na hřišti přímo tančí. Fotbalisté brali ohled na dámy v poli a ty se toho zase naopak snažily využít ve svůj 

prospěch a tak branky padaly na obou stranách. Po ukončení fotbalového zápasu došlo na štafetu, kterou 

připravili hasiči. Jako první vyběhl na štafetu tým hasičů, to aby fotbalistům ukázali jak na to. Fotbalisté dlouho 

domlouvali strategii, pak nasadili přilby, zapnuli pásky, popadli hadice a odstartovali. Nezapřeli týmového ducha, 

protože ochotně svým „starším“ kamarádům pomohli zdolat bariéru. Všichni doběhli do cíle. Podali velmi slušný 

výkon a bylo vidět, že i oni by dokázali svým kamarádům hasičům v boji s ohněm pomoct. Klání fotbalistů a 

hasičů dopadlo vyrovnaně. O výsledek tady přece vůbec nešlo. Oba týmy si zaslouží velkou pochvalu a za své 

výkony byli právem odměněni nejen velkým potleskem, ale i dobrotou, o kterou se spravedlivě rozdělili . 

A to už byl čas pro sportuchtivé pětičlenné týmy, které si chtěly hasičskou štafetu zaběhnout také. Na start se tak 

postavilo pět družstev: Balihárci (Roman s Péťou, mladší Péťou, Barčou a Amálkou), Los Křovos (Radek 

s Luckou, Magdalenka a Simča, svůj tým doplnili Petrem Andrejsem), Doležálci (Milan s Lenkou, Tomáš a Lukáš, 

jejich tým doplnil Honza Vojtěch), Škvrnovci (Martin s Petrou a Terezkou, Pavel Škvrna a Venda Struna), 

posledním přihlášeným týmem byli Obecňáci ve složení Zlata Brádlová, Hana Sehnoutková, Šárka Magnusová, 

Michal Brádle a Vašek Žďárský). Na štafetu se tak vydaly postupně všechny týmy a to vždy za velké podpory a 

povzbuzování soupeřů – zkrátka skvělá atmosféra. Nejtěžší překážkou štafety byla vysoká bariéra, kterou museli 

všichni zdolat, a pro některé z nás to byl velký oříšek. I když jsme se na začátku dohodly – teda my ženy, že 

bariéru budeme zdolávat pomocí štaflí, nakonec je žádná z nás nepoužila, ale to jen díky silným chlapům v týmu, 

kteří nás přes bariéru zkrátka dostali . Po štafetě následovala střelba ze vzduchovky, na kterou bylo nutné již 

posledním střílejícím týmům posvítit. Nejen tma se totiž podepisovala na neúspěchu střelby a její výsledky 

zamíchaly pořadím po štafetě. Dávat rady o tom, jak spadnout z prvního místa na poslední, by mohli Obecňáci. 

Na čtvrtém místě se umístili Los Křovos, třetí byli Škvrnovci, druzí Balihárci a první místo obsadili Doležálci. Tak 

sláva vítězům, čest poraženým a díky všem zúčastněným. 

Cílem celé akce bylo se pobavit a strávit tak příjemné odpoledne. To se povedlo, a tak věřím, že se opět za rok 

sejdeme a třeba i ve větším počtu.  

bradz 

 

DRAKIÁDA A BRAMBORIÁDA 

 

K podzimu patří pouštění draků, a proto jsme se v neděli 25. října 2015 ve 14:00 hodin 

sešli ve sportovním areálu U Vagónu. Konala se tady Drakiáda a bramboriáda. Zpočátku 

to vypadalo nadějně, vítr pofukoval a Ti, kteří přišli už po 13té hodině, bez problémů 

dostali své draky do vzduchu. Dětí na hřišti přibývalo a rodiče jim ochotně pomáhali 

draky vyvětrat. Pak se ale počasí pokazilo, spadlo pár kapek deště a přestalo foukat. To 

byl čas na další připravený program a teplý čaj pro zahřátí. Děti si společně s rodiči 

mohli vyrobit prostírání s podzimní tématikou. Razítka z brambor a nasbírané listí 

dokázaly vykouzlit krásné podzimní motivy na prostírání, které jsme dětem zalaminovali, 

a tak si každý pyšně odnášel domů svůj výtvor. Po pergole U Vagónu byla rozmístěna 

řada podzimních hádanek, které děti dokázaly vyluštit. V rámci bramboriády proběhla 

soutěž o nejtěžší bramboru. V letošním roce se sešlo deset soutěžních brambor. Tu 

nejtěžší, tak jako minulý rok, přinesl Matyáš Lepšík – brambora vážila 491 gramů, na 

druhém místě se umístil Dominik Šubrt (490 gramů), třetí byla Kateřina Němečková (445 

gramů), na čtvrtém místě byl Matěj Němeček (436 gramů) a na místě pátém Miky Fiutowski 

(335 gramů). Všech deset soutěžících bylo odměněno.  

Soutěžní brambory jsme použily do bramboráků, které připravovaly samy děti, za pomoci 

tatínků i maminek. Vůně se tak linula široko daleko a vlastnoručně upečené bramboráky 

chutnaly všem.  

I letos jsme do vagónu vyrobili dráčky, na které děti psaly svá přání. A tak jim přejeme, ať se 

splní.  

Všechny děti U Vagónu byly odměněny, odpoledne se vydařilo a já děkuji celé rodině 

Baliharových a Lukáši Doležalovi za pomoc s organizací nedělního odpoledne a Mirkovi 

Rosůlkovi za krásné fotky. Tak zase za rok a snad nám už konečně bude pořádně foukat, 

tak uvidíme.  

bradz 



 LAMPIONOVÝ PRŮVOD 

 

Stalo se moc hezkou tradicí, že se 

každoročně v předvečer státního svátku, 

kterým slavíme den vzniku samostatného 

Československa, scházíme u pomníku, abychom si toto významné výročí připomněli. 27. října se u pomníku sešly 

děti s krásnými lampióny, které si ve škole vyrobily, společně se svými rodiči i dalšími spoluobčany.  

Krátký program s básničkami a flétnami si připravily děti ze Základní školy v Chodovicích a za to jim patří velké 

poděkování. Pak už jsme se všichni společně vydali na náves do Holovous. Na cestu nám krásně svítily lampióny 

a děti se už moc těšily na pouštění vlastnoručně vyrobených lodiček. Na rybník tak postupně vypluly lodičky se 

svíčkou a vlajkou České republiky. Krásná podívaná. Poděkování patří všem, kteří se v letošním roce 

lampionového průvodu zúčastnili a v hojném počtu si připomněli toto významné výročí.  

bradz 

 

ADVENTNÍ POSEZENÍ PRO SENIORY 

 

Zveme všechny naše spoluobčany důchodového věku na adventní 

posezení, které se koná v úterý 8. prosince od 17:00 v hostinci u 

Krejčů. Připraveno bude promítání fotografií z událostí a akcí naší 

obce za celý rok. K poslechu i tanci zahraje skupina Duo Decent. 

Přijďte si posedět, popovídat a zpříjemnit si tak adventní čas. 

Rádi Vás v případě potřeby dopravíme tam i zpět. Kontaktujte nás na 

čísle 730 519 013 (obecní úřad) nebo na 732 108 061 (Lenka 

Doležalová). 

ledol 

ADVENTNÍ ČAS 

 

Stalo se již krásnou tradicí, že se v adventním čase v chodovickém 

kostele sv. Bartoloměje rozezvučí vánoční koledy a skladby v 

podání pěveckých a hudebních sborů a varhanních mistrů.  

1. neděle 29. 11. 2015 v 17:00 hodin – Rozsvěcení vánočního 

stromečku. Sejdeme se před kostelem sv. Bartoloměje, zazpíváme 

si společně vánoční koledy, se kterými pomohou děti ze ZŠ a MŠ 

Chodovice. Ochutnáme také punč, čaj a voňavé perníčky. 

2. neděle 6. 12. 2015 v 17:00 hodin – Varhanní koncert v podání 

Václava Uhlíře za doprovodu houslisty Jiřího Kuchválka. 

3. sobota 12. 12. 2015 v 17:00 hodin – Kůsovic koledníci 

zazpívají a zahrají známé i neznámé vánoční koledy. 

4. sobota 19. 12. 2015 v 17:00 hodin – Vánoční koncert Česká mše vánoční od Jakuba Jana Ryby v podání 

pěveckých sborů Ratibor a Vesna se sólisty. 

Na všechny koncerty Vás srdečně zveme. Přijďte si zpříjemnit předvánoční čas a nadýchat se adventní 

atmosféry. 

Štědrý večer 24. 12. 2015 v kostele sv. Bartoloměje – od 16:00 hodin povede štědrovečerní mši děkan Adam 

Depa a od 22:00 hodin zveme širokou veřejnost na zpívání koled.  

ledol 

 

LISTOPADOVÁ PŘÍSLOVÍ  

 

Když začátkem listopadu sněží, pak mívá sníh výšku věží. 

Jaký listopad – takový březen. 

Na sv. Kateřinu zalez pod peřinu. 

Radost Martina je husa a džbán vína.  

PROSINCOVÁ PŘÍSLOVÍ 

 

O sv. Barboře ležívá sníh na dvoře. 

O sv. Mikuláši snížek často práší. 

Svatá Lucie noci upije, ale dne nepřidá. 

 

 

 

 

 



DOTACE NA VÝMĚNU ZASTARALÝCH ZDROJŮ VYTÁPĚNÍ 

(„KOTLÍKOVÉ DOTACE“) 

 

Jedná se o finanční podporu na výměnu zastaralých zdrojů tepla na pevná paliva poskytována fyzickým osobám 

– majitelům rodinných domů – prostřednictvím Královéhradeckého kraje z Operačního programu Životní 

prostředí. Předmětem podpory tedy bude výměna nevyhovujícího kotle na tuhá paliva za:  

 kotel na pevná paliva, 

 tepelné čerpadlo, 

 plynový kondenzační kotel.  

Dále je možné v rámci výše uvedených opatření provést: 

 instalaci solárně-termických soustav pro přitápění nebo přípravu TV 

(pouze v kombinaci s výměnou hlavního zdroje tepla). 

 „mikro“ energetická opatření ke snížení energetické náročnosti objektu  

(zateplení střechy nebo půdních prostor, zateplení stropu sklepních prostor nebo 

podlahy, dílčí zateplení dalších konstrukcí – např. severní fasáda apod., oprava 

fasády, např. prasklin a dalších poruch fasády – eliminace tepelných mostů, oddělení vytápěného prostoru 

rodinného domu od venkovního - např. zádveří, dílčí výměna oken, výměna vstupních a balkonových dveří, 

instalace těsnění oken a dveří, dodatečná montáž prahů vstupních dveří, výměna zasklení starších oken za 

izolační dvojskla)  

Náklady na „mikro“ energetická opatření mohou dosahovat max. 20 tis. Kč 

Předpokládaná výše podpory 

Celkové náklady na realizaci projektu mohou být max. do výše 150 tis. Kč, z čehož výše poskytnutých finančních 

prostředků z OP ŽP bude činit:  

 70 % v případě pořízení kotle spalujícího pouze uhlí 

 75 % v případě plynového kondenzačního kotle a kombinovaného kotle (uhlí + biomasa),  

 80 % v případě tepelného čerpadla, příp. kotle pouze na biomasu  

Podpora může být navýšena o 5 % v případě, že je výměna kotle realizována v obci, která byla Střednědobou 

strategií ochrany ovzduší označena jako prioritní území.  

V Královéhradeckém kraji se tato možnost týká těchto obcí: 

Dvůr Králové nad Labem, Hořice, Hradec Králové, Chlumec nad Cidlinou, Nové Město (HK), Jaroměř, Jičín, 

Valdice, Železnice, Podhradí (JC), Česká Skalice, Náchod, Nová Paka, Nové Město nad Metují, Nový Bydžov. 

Způsobilé výdaje   

Za způsobilé výdaje projektu budou považovány náklady na stavební práce, dodávky a služby bezprostředně 

související s předmětem podpory, zejména pak: 

 stavební práce, dodávky a služby spojené s realizací kotle na pevná paliva, resp. tepelného čerpadla, resp. 

plynového kondenzačního kotle, resp. solární termické soustavy, 

 stavební práce, dodávky a služby související s realizací nové otopné soustavy nebo úpravou stávající otopné 

soustavy, včetně dodávky a instalace akumulační nádoby, pokud je toto doporučeno projektem, výrobcem 

nebo dodavatelem (v návaznosti na realizaci nového zdroje tepla pro vytápění), 

 náklady na zkoušky nebo testy související s uváděním majetku do stavu způsobilého k užívání a k prokázání 

splnění technických parametrů, ovšem pouze v období do kolaudace (uvedení do trvalého provozu), 

 náklady na pořízení Průkazu energetické náročnosti budovy v případě, že je jím prokazováno plnění 

klasifikační třídy energetické náročnosti budovy „C“, 

 stavební práce, dodávky a služby spojené s povinnou realizací opatření vedoucí ke snížení energetické 

náročnosti objektu, kde dojde k instalaci nového zdroje vytápění. 

Časová způsobilost bude upřesněna (nelze však uznat výdaje uskutečněné před 15. 7. 2015). Předpokládaný 

datum příjmů žádostí bude od ledna 2016. 

Bližší informace o dotaci lze získat na adrese  http://www.kr-

kralovehradecky.cz, odkaz „Kotlíkové dotace“. 

Královéhradecký kraj se připravuje na novou vlnu kotlíkových 

dotací. V následujícím dvouletém období může mezi obyvatele 

rozdělit až 200 milionů korun a bude vyměněno na území kraje 

minimálně 1340 kotlů. Jak se na žádost o dotaci připravit a co 

všechno musí zájemce splňovat? Veřejnosti poradí informační 

semináře, které se budou konat na patnácti místech po celém 

kraji. V Hořicích se informační seminář pro veřejnost 

uskuteční 11. 11. od 16:00 hodin na Městském úřadě. 

 

http://www.kr-kralovehradecky.cz/
http://www.kr-kralovehradecky.cz/


POZVÁNKA NA ADVENTNÍ A VÁNOČNÍ AKCE K SOUSEDŮM 

Tak jako každý rok se v téměř ve všech obcích a městech v Podkrkonoší konají 

v listopadu a v prosinci adventní a vánoční kulturní akce. Přijďte ochutnat předvánoční 

atmosféru, nechte se inspirovat naší nabídkou a navštivte některou z následujících akcí. 

O víkendech 14. – 15. listopadu a 21. – 22. listopadu se konají Vánoční trhy na Kuksu. 

Zde si můžete koupit tradiční řemeslné výrobky, trhy jsou doprovázené kulturním 

programem, koncerty a prohlídkami. V Lázních Bělohrad od 27. listopadu do 20. 

prosince probíhá Výstava Betlémů. Betlémy různých druhů a velikostí si můžete přijít 

prohlédnout do Památníku K. V. Raise. Na náměstí Jiřího z Poděbrad v Hořicích se 28. listopadu rozsvítí 

vánoční strom, tato akce bude doprovázena adventními trhy a kulturním programem. Rozsvícení vánočního 

stromu si můžete užít i ve Dvoře Králové n. L., a to v neděli 29. listopadu. V tentýž den se bude konat i adventní 

jarmark v Lázních Bělohrad. Velkým lákadlem pro děti i dospělé je zdobení vánočních stromků v ZOO Dvůr 

Králové, kterého se můžete zúčastnit od 1. do 18. prosince. Další vánoční trhy můžete navštívit i na náměstí 

Václava Hanky ve Dvoře Králové n. L. v pátek 18. prosince. I pro milovníky adventních koncertů máme několik 

tipů: 29. listopadu se bude konat První adventní koncert v Hořicích a ve Dvoře Králové n. L., 11. prosince 

zazní adventní tóny v Miletíně, 12. prosince se bude hrát Česká mše vánoční v kostele Nejsvětější Trojice na 

Kuksu. Úplný přehled adventních akcí a vánočních koncertů najdete na webových stránkách 

www.podkrkonosi.eu. Sdružení Podzvičinsko Vám přeje krásné zážitky a poklidný předvánoční čas.  

DM Podzvičinsko 

 

REGIONÁLNÍ PRODUKT PODKRKONOŠÍ ® 

 

Koordinátorem udělování ochranné známky PODKRKONOŠÍ regionální produkt ® je 

místní akční skupina MAS Podchlumí, z. s. Značku uděluje od podzimu 2008 a se od té 

doby ve zdejších obchodech a na trzích setkáváme s výrobky a produkty označenými 

touto ochrannou známkou. 

V pořadí již osmé zasedání certifikační komise hodnotící zájemce o značku 

PODKRKONOŠÍ regionální produkt proběhlo 15. září 2015 na obecním úřadě v 

Holovousích. Certifikační komise se uskutečnila pod odborným dohledem národní koordinátorky Asociace 

regionálních značek PhDr. Kateřiny Čadilové, v komisi dále zasedli členové MAS Podchlumí, z. s. Komise 

rozhodla, že certifikát PODKRKONOŠÍ regionální produkt bude nově udělen čtyřem produktům: Přírodním 

mýdlům a šamponům, které vyrábí Mýdlárna Rozmarýnka z Řečice, Bašnickému máku ze Zemědělského 

družstva Bašnice, Sušenému ovoci z Podchlumí a 100% přírodním moštům od pana Petra Kareše z 

Ostroměře. 

Slavnostní předání certifikátů proběhlo v sobotu 3. října 2015 na Slavnostech holovouských malináčů. Celou 

holovouskou náves v ten den lemovalo přes devadesát stánků místních prodejců a mezi nimi jsme s radostí 

přivítali i mnoho prodejců pyšnících se značkou PODKRKONOŠÍ regionální produkt, nechyběli též zástupci od 

sousedů se značkou regionální produkt KRKONOŠE.  

K dnešnímu dni máme již 31 výrobků s certifikátem REGIONÁLNÍ PRODUKT PODKRKONOŠÍ ®. Všem nově 

certifikovaným gratulujeme a vážíme si všech, kdo se značkou PODKRKONOŠÍ regionální produkt pokračují 

dále, těmi jsou: Chutné preclíky, které vyrábí Josef Rýdl, s.r.o. z Lázní Bělohrad, Pivo Tambor z pivovaru 

společnosti EPOS CZ ze Dvora Králové n. L., Soubor keramických výrobků z Keramiky Hořice, Med ze Včelí 

farmy Pod Zvičinou a Podzvičinská medovina od paní Heleny Soprové, Kubištovy hořické trubičky od paní 

Jany Kubištové, Skleněné ručně vyráběné ozdoby od společnosti Ozdoba CZ s.r.o. ze Dvora Králové n. L., 

Kůly a palisády od pana Břetislava Johna z Ostroměře, Hořické trubičky, které vyrábí společnost Pravé hořické 

trubičky s.r.o. z Miletína, Dobrovodské kysané zelí bílé a červené ze Zemědělského družstva Podchlumí Dobrá 

Voda, Jablka, hrušky, švestky, meruňky a třešně od pana Petra Kareše z Ostroměře, Ručně vyráběné 

produkty pekárny Švamberk od společnosti Švamberk, spol. s r.o. z Hořic, Jablka z Petroviček od pana 

Miroslav Frydrych z Petroviček, Skutečný mošt z Podkrkonoší od společnosti FRUITSTRUE s.r.o. z Ostroměře, 

Včelí med z Konecchlumí a Jablka z Konecchlumí od pana Jana Kučery z Konecchlumí, Ostroměřský 

česnek a Tučkovy lahůdkové brambory od paní Daniely Tučkové z Ostroměře, Bělohradský pískovec z 

Kamenolomu Javorka, s.r.o. z Lázní Bělohrad, Pramenitá voda ze studně Mariánské v Lázních pod Zvičinou 

od společnosti Pod Zvičinou s.r.o. z Dolní Brusnice, Bašnická jablka ze Zemědělského družstva Bašnice, Mýdlo 

s kozím mlékem od paní Nadi Chmatilové z Hořic, Podkrkonošské košíkářství pana Martina Mádleho z Dvora 

Králové n. L. 

Věříme, že kvalitních regionálních produktů je v našem regionu mnohem více a budeme je v budoucnu moci 

uvítat mezi certifikovanými regionálními produkty z PODKRKONOŠÍ. 

MAS Podchlumí z. s. 
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Výše uvedeným oslavencům srdečně 

blahopřejeme a přejeme pevné zdraví.  

 

 
Zemřeli     Odstěhovali se 

30. 8. Svatopluk Brabec   Markéta Klimová s Josefínou Kastnerovou z Chodovic 

6. 9. Alena Musilová    Dana, Petra a Jakub Černých z Holovous 

21. 9. Jarmila Kohoutová    

9. 10. Libuše Bališová    Přištěhovali se 

18. 10.  Aloisie Langrová   Václav Kulich do Holovous 

 

 

 

KRÁTKÉ ZPRÁVY 

 

 7. 11. Hasičská výroční schůze v Hasičárně 

 12. 11. Třídní schůzky v ZŠ Chodovice 

 16. 11. Uzavření kanceláře obecního úřadu 

 18. 11. Výtvarná dílna pro seniory ve Vagónu 

 20. 11. Výtvarná dílna pro širokou veřejnost v ZŠ Chodovice 

 29. 11.  1. Adventní neděle – Rozsvěcení vánočního stromečku před kostelem sv. Bartoloměje 

 1. 12. Den otevřených dveří v ZŠ a MŠ Chodovice 

 6. 12.  Varhanní koncert v podání Václava Uhlíře a houslisty Jiřího Kuchválka v kostele sv. Bartoloměje 

 8. 12. Adventní posezení pro seniory v hostinci U Krejčů 

 10. 12. Vánoční besídka dětí pro rodiče v kostele sv. Bartoloměje 

 12. 12.  Kůsovic koledníci v kostele sv. Bartoloměje 

 19. 12.  Vánoční koncert Česká mše vánoční od Jakuba Jana Ryby v podání pěveckých sborů  

Ratibor a Vesna se sólisty v kostele sv. Bartoloměje 

 24. 12.  Od 16:00 hodin štědrovečerní mše, od 22:00 hodin zpívání koled v kostele sv. Bartoloměje 

 Od 21. 12. 2015 do 1. 1. 2016 bude kancelář obecního úřadu uzavřena. 

 Úřední hodiny obecního úřadu Holovousy jsou stále neměnné – pondělí 8:00 – 12:00 hodin a úterý 15:00 – 

17:00 hodin.  

 Výpůjční doba knihovny: pondělí 8:00 – 10:00 hodin, úterý 15:00 – 17:00 hodin, čtvrtek 8:00 – 10:00 hodin. 

 Svoz popelnic:  modrá známka (týdenní) každé úterý 

červená známka (kombinovaná) každé úterý 

zelená známka (1x za 14 dní) – 3. 11., 17. 11., 1. 12., 15. 12., 29. 12. 

žlutá známka (měsíční) 3. 11., 1. 12., 29. 12. 

oranžová známka (rekreační) – svoz byl ukončen 

černé pytle na směsný odpad – svoz každé úterý 

pytle s tříděným odpadem (plast, papír) – 3. 11., 1. 12. 

1. 11.  Zdeněk Portych, 83 let 

2. 11. Vladimír Novotný, 82 let 

6. 11.  Josef Vávra, 85 let 

24. 11. Alena Šubrtová, 81 let 

27. 11. Eva Pojkarová, 81 let 

28. 11. Vlastimila Novotná, 80 let 

7. 12. Milada Veselá, 75 let 

14. 12. Mária Křovinová, 87 let 

15. 12.  Marie Hladíková, 85 let 

 

ŽHAVÁ NOVINKA 

HOLOVOUŠTÍ HASIČI BUDOU V RADIU 

 

Dne 30. října proběhlo losování v soutěži o titul DOBRÁCI ROKU 

pořádaným Českým rozhlasem Hradec Králové. Měli jsme to štěstí a 

vylosovali právě náš sbor. V úterý 3. listopadu za námi přijede pí. 

redaktorka a natočí s námi rozhovor o naší rozmanité činnosti a 

spolupráci s obcí. Tento rozhovor bude odvysílán v pátek 6. listopadu 

od 15:00 hodin. Poté bude možné do 13. listopadu pomocí SMS 

posílat hlasy pro náš sbor. Sborů se vylosuje celkem 40, ale jen 

jeden získá první cenu a tou je velkolepá show pro celou vesnici plná 

jídla a pití. Neméně významnou cenou je možnost vyhrát hasičské 

vybavení v hodnotě až 150.000,- Kč. Proto Vás prosíme, pošlete nám 

(naší obci) hlasy (bližší info o tvaru sms budete mít ve své schránce 

nebo se ho dozvíte v pátečním vysílání). Moc za ně děkujeme. 

Roman a Petra Baliharovi 

 

mailto:obec@holovousy.cz

